
REFERAT 2024 

FOA Fag og Arbejde Vendsyssel. 

Bestyrelsesmøde tirsdag den 30. januar 2024 

FIUSYS. nr. 9501-24-08-02 

Mødet startede kl. 9.00 

Mødet sluttede kl. 15.15 

Mødet afholdes i Idrætscenter Vendsyssel, Stadionvej 17, 9760 Vrå 

Møde deltager: 

Leif Risgaard Jensen LRJ Maibritt Jensen MJ 

Lene Berendt LB Lene Svenningsen LS 

Anne Thøgersen AT Mette Panum Andersen M PA 

Louise Djernæs LD Kristina Bredal KB 

Lene Engelbrecht Nielsen LEN Maybritt Pedersen MP 

Anette  Seidler  AS Anja Møller Engemann AME 

Elsebeth Nielsen EN Kristine Skovsmose Bottage KSB 

Aase Dissing Povlsen AaP Helle Skyttegaard-Nielsen HSN 

Afbud: Anja Møller Engemann - Helle Skyttegaard-Nielsen - Maibritt Jensen 

Dagsorden: 

1) Valg af mødeleder. 

a) Indstilling: Anette  Seidler  

b) Beslutning: Anette  Seidler  blev valgt. 
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2) Godkendelse af dagsorden: 

a) Indstilling: DL indstiller dagsordenen til godkendelse 

Nyt pkt. 8 Arbejdspladser der udtages til konflikt. 

Pkt. vedr. orientering fra A-kassen bortfalder, da A-kassen ikke længere deltager. 

b) Beslutning: Dagsordenen blev herefter godkendt 

3) Godkendelse af referat fra sidste afdelingsbestyrelsesmøde 06-12-2023 

a) Indstilling: DI Indstiller referatet til godkendelse 	 Bilag: 1 

b) Beslutning: Referatet blev godkendt. 

4) Økonomi: Finansbalance for januar 2024 - eftersendes 
	

Bilag: 2 

a) Indstilling: DL Indstiller at finansbalancen taget til efterretning 

b) Beslutning: Finansbalancen blev taget til efterretning. 

Årsregnskab 2023 - (Foreløbigt årsregnskab) - status 

c) Formanden orienterer: Der var en tilgang på 26 medlemmer i december måned 

2023. Medlemstallet pr. 31.12.2023 for FOA Vendsyssel var 4136 medlemmer. 

Heraf 2.984 erhvervsaktive. Hvilket er meget flot. 

Gennemgangen af det foreløbige regnskab viser, at budgettet for 2023 stort set er 

opfyldt. 

I det foreløbige regnskab viser resultatet før skat et overskud på 130.080, -. 

Der er et merforbrug på akutregnskabet på 298.696. 

Formanden oplyste, at der ligger et forslag til behandling i HB til foråret, om at 

afdelingerne kan blive kompenseret for det merforbrug af egne midler, afdelingen 

måtte have brugt - hvis antallet af kursus dage er opfyldt. Vi har leveret mere 

end 500 dage end vi skulle. 

d) Indstilling: DL Indstiller at det foreløbige årsregnskab tages til efterretning 

e) Beslutning: Det foreløbige årsregnskab blev taget til efterretning. 



5) Fælleskabsløsninger med de øvrige afdelinger i regionen 

a) Orientering omkring DL"s møde 25-01-2024 

Formanden orienterede bestyrelsen om de mulige fælles opgaveløsninger, der kan 

laves imellem FOA afdelingerne i region Nordjylland. 

Blandt andet fælles telefonomstilling. 

Samt evt. samarbejde i bl.a. 

Kommunalt kontaktråd  (KKR)  

FH i Regionen 

MED samarbejdet i Regionen 

Samarbejdet på ambulanceområdet 

Trykkeri - afdelingerne påtænker at indhente samlede tilbud - da trykkeriet i 

forbundet er nedlagt. 

Lene Berendt indtræder i RAR efter Pia Pedersen - tidligere næstformand i FOA 

Nordjylland - der er gået på pension. 

Louise Djernæs deltog fra kl. 10.15 under dette pkt. 

b) Det regionale Elevsamarbejde - Louise Djernæs indledte punktet 

2024 er et udviklingssår, hvor man vil udvikle en ny politisk strategi for det 

fremtidige elevsamarbejde i regionen. 

Louise Djernæs og Lene Engelbrecht Nielsen orienterede bestyrelsen om de tanker 

der gøres i forbindelse med det fremtidige elevfællesskab. 

Det nordjyske elevsamarbejde skal på et 2 dages seminar i marts 2024, hvor de 

nye tanker om fremtidens elevarbejde skal gøres mere konkrete. 

Formanden redegjorde for den fremtidige økonomi til elev - arbejdet. Fra 2026 

skal afdelingerne selv finansiere elevarbejdet - da tilskuddet fra forbundet falder 

bort. 

6) Nytårsparolen 18-01-2024 

- opfølgning - tilbagemeldinger fra bestyrelsen 

Der var 90 tilmeldte tillidsvalgte til arrangementet. Bestyrelsen synes det var dejligt 

med den store deltagelse, og godt at forbundsformand Mona Striib var med på 

teams vedr. overenskomstforhandlingerne der på går lige nu. 
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Man var dog enige om at pladsforholdene ikke var optimale, med alle de 

mennesker, men på grund af vandskade havde man været nødt til at bruge et 

andet lokale. 

Stor ros til julegaverne der blev uddelt til de tillidsvalgte. Det var rart at mødes og 

snakke med de andre tillidsvalgte. 

Lene Berendt var sammen med  AMR  repræsentanterne, men på grund af 

lydproblemer var det lidt presset i forhold til tiden, men det opdagede man ikke iflg. 

Aase Povlsen, der synes det var godt. 

7) Bestyrelseskonferencen 11.-12. marts 2024 

a) Forslag til indhold på konferencen. 

Bestyrelsesmedlemmerne havde flere forslag til indhold, bl.a. 

Arbejde på at gøre bestyrelsen mere synlig. 

FOA Vendsyssels strategi om hvordan vi får de tillidsvalgte klædt på til at hverve 

flere nye medlemmer. 

Fremtiden for FOA Vendsyssel - bl.a. dialog om hvordan ser afdelingen ud om 10 
0 
a r. 

Tirsdag 12. marts 2024 om formiddagen afholdes der bestyrelsesmøde. 

Formanden undersøger om Per Nissen evt. kan deltage. 

b) Opfølgning på Målprogrammet vedtaget på kongressen 

Tages på som et pkt. på bestyrelsesmødet om tirsdagen. 

8) Arbejdspladser udtaget til konflikt. 

Formanden gennemgik arbejdspladser som vil blive udtaget til en evt. konflikt. 

FOA Vendsyssel skal udtage 10 % af vores medlemmer i forbindelse med en evt. 

konflikt. 

9) A -kassens fraflytning 

a) Fremtidige samarbejdsaftale(r) mellem A- kassen og faglig afdeling 

DL orienterer bestyrelsen. 

Den 13. februar 2024 afholdes der møde med regionslederen i A-kassen, om 
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fremtidige samarbejdsaftaler. Bl.a. fremtidige skolebesøg. 

Faglig afdeling er kede af, at A-kassens medarbejdere er flyttet ud af huset. 

10) Gensidig orientering 

a) Teams. 

Team tillidsvalgte v/formanden, Der er møde i Forbundet den 01.02.2024, om ny 

rammeaftale. Den nuværende rammeaftale udløber med udgangen af 2024. Der 

afholdes afdelingsdag i marts, hvor 10 tillidsvalgte starter på grundforløb. 

Team Arbejdsmarkedsforhold v/Lene Berendt Arbejdsfællesskaber fylder meget i 

øjeblikket. Der er mange partshøringer og afgørelser fra jobcentret. 

Team løn og ansættelse v/Anne Thøgersen Status i forbindelse med 

lønindplaceringer. Aftalen med Hjørring Kommune kører. Aftale med Brønderslev 

kommune og regionen om lønindplaceringer er ikke klar endnu. 

Team administration v/formanden: Der arbejdes i øjeblikket med 

fællesskabsløsninger, bl.a. fælles telefonpasning i region Nordjylland. 

b) Sektorerne 

Servicesektoren v/Anette  Seidler:  Der er møder om en ny forhåndsaftale på teknik 

og serviceområdet med Hjørring Kommune. Der er valgt ny tillidsrepræsentant på 

regionshospitalet. Der er mange fleksjob løntjek vedr. lønloft. Servicesektoren har 

fået 34.000, - hjem til et medlem i fleksjob i forbindelse med fleksjob løntjek. 

Pædagogisk sektor v/Lene Engelbrecht Nielsen: Der afholdes generalforsamling i 

pædagogisk sektor den 21. marts 2024, i afdelingen. Der bliver inviteret en 

mindfulnessassistent. 

Overenskomst 2024 der sker meget, bl.a. skal der ny overenskomst til dagplejen. 

En privat vuggestue lukker 01.02.2024 i Brønderslev kommune. Der har været 

henvendelser fra private institutioner der vil ansætte pædagogiske 

assistentelever. 
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Social- og sundhedssektoren v/ Louise Djernæs: Der arbejdes på en ældrelov. Der 

er lavet en rapport på Social- og sundhedsassistenter indenfor de psykiatriske og 

psykosomatiske sygehuse. 

Politisk udspil sikrer rekruttering på social- og sundhedsområdet, bl.a. styrkelse af 

vejledere. 

Hjørring Kommune laver en aftale, hvor optjent søndagstillæg laves om fra at det 

skal afholdelse til at det skal udbetales. Der er valgt nye TR. 

Social- og sundhedssektoren afholder generalforsamling den 20. marts 2024 i 

Idrætscenter Vendsyssel, vrå. Sektorformand Louise Djernæs er på valg i år. 

c) Bestyrelsesmedlemmer. 

Elsebeth Nielsen: Der er valgt syv nye TR for Hjørring Kommune. 

Kristine Skovsmose Bottage: havde et forslag med, om FOA kunne stille op til 

grundlovsforløbet. 

Bestyrelsen blev enige om at lave Stafet for livet, som er i Hjørring og 

Brønderslev. Der nedsættes et udvalg fra FOA, som består af Kristina Bredal, 

Kristine Skovsmose Bottage, Sidse Engbjerg og formanden, som vil stå for at lave 

arrangementet i Hjørring og i Brønderslev. Første møde i udvalget er aftalt til 1. 

marts 2024. 

Maybritt Pedersen: Der er faldet afgørelse i regionen om satsen for 

kØrselsafregning. Kørselssatsen er sat til den lave takst. 

d) Daglig ledelse. 

På HB-mødet den 6. februar 2024 skal fællesskabsløsninger (FLS) til behandling, 

bl.a. FLS på arbejdsskadeområdet. 

Lene Berendt: Husassistent er sat midlertidig op i tid, fordi der kun er en 

husassistent i øjeblikket grundet sygdom. 



11) Gennemgang af referater 

a) HB: Dateret 09.01.2024 Intet at bemærke 	 Bilag: 3 

b) HU Hjørring: Dateret 07.12.2023 Intet at bemærke 	Bilag: 4 

C) HU Brønderslev: Intet 	 Bilag 

d) HU Regionen: Dateret 07.12.2023 Intet at bemærke 	Bilag: 5 

e) Servicesektoren: Intet 	 Bilag 

f) Pædagogisk sektor: Dateret 13.12.2023 Intet at bemærke Bilag: 6 

g) Social- og sundhedssektor: Dateret 04.12.2023 Intet at bemærke Bilag: 7 

12) Lukket punkt 

a) OBS P -sag 

13) Eventuelt 

Intet at bemærke. 

Formanden takkede for god ro og orden, og afsluttede mØdet. 

Den:  å- /Ål 2024 
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i~iliL-'~ Gom, 
Anette  Seidler 

 

Mette Kabbeltved Pedersen 

mødeleder 	 referent 

Næste møde: 

Tirsdag den 12. marts 2024 

På bestyrelseskonferencen 

Husk at melde afbud til Mette Kabbeltved Pedersen mkpe(a)foa.dk  i god tid, 

hvis du ikke kan deltage. 
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